
عباس ســـرخاب در گفت وگو با خبرنگار »فرهیختگان« 

درباره آخرین شرایط تیم ملی جوانان در آستانه اعزام این 

تیم به رقابت های قهرمانی آســـیا و انتخابی جام جهانی 

اظهار داشـــت: »از لحاظ برنامه ریزی فنی کارهای لازم 

انجام شـــده اســـت. در راس همه صمد مرفاوی و سایر 

همکاران در کادرفنی در تلاش هســـتند تا آماده سازی 

خوبی را از هر لحاظ برای تیم ملی جوانان تدارک ببینند. 

در هر صورت مســـابقات مهمی را در پیش داریم و داریم 

تلاش می کنیم تا بتوانیم یکی از تیم های مدعی قهرمانی 

و از سوی دیگر صعود کننده به جام جهانی باشیم.« 

وی درباره اینکه بزرگ تریـــن دغدغه کادرفنی تیم ملی 

در آســـتانه اعزام به چه مســـائلی مربوط می شود گفت: 

»در هـــر صورت در اردوهای تیم به خصوص اردوی اخیر 

شاهد بی توجهی مسئولان به تیم ملی جوانان بودیم. ما 

برای اهتزاز پرچم ایران به مسابقات مهمی می رویم و باید 

برای قهرمانی آسیا و صعود به جام جهانی با رقبا بجنگیم. 

این در حالی است که در این مدت هیچکدام از مسئولان 

حمایتی از ما نکردند و فقط میرشاد ماجدی به عنوان عضو 

هیات رئیســـه یا مسئول کمیته جوانان فدراسیون هوای 

ما را داشـــته است و تلاش کرد تا همه جور امکاناتی را در 

اختیار ما قرار بدهد.« 

ســـرخاب تاکید کرد: »حمایت به تنهایی نمی شود این 

در شـــرایطی است که ما توقع داشـــتیم سایر مسئولان 

رده بالای ورزش کشور و فوتبال به ما کمک می کردند تا 

با بهترین شرایط راهی رقابت های قهرمانی آسیا شویم. 

درواقع معتقدم آن اراده لازم برای حمایت از تیم ملی وجود 

نداشـــت. در هر صورت فقط زمین تمرین که امکانات و 

حمایت همه جانبه نمی شود. بالاخره باید از لحاظ شرایط 

روحی و روانی و اقتصادی و تغذیه و سایر موارد هوای این 

بچه ها را داشت. اینها نسل بعدی فوتبال این مملکت به 

شمار می روند و اگر به این ها توجهی نشود و از آنها حمایت 

نکنیم قطعا در آینده فوتبال مان متضرر می شود. این در 

صورتی اســـت که نفرات بسیار مستعد و خوبی را در تیم 

ملی جوانان داریم. حمایت های معنوی خیلی تاثیرگذار 

هستند اما متاسفانه تا امروز هیچ حمایتی را از مسئولان 

امر ندیدیم. اینکه یک مسئولی بیاید  انگیزه لازم را بدهد 

یا حمایتی بکند.« 

مربی تیم ملی جوانان درباره اینکه به نظر می رسد همه 

توجه مســـئولان ورزش و فوتبال به تیم ملی بزرگسالان 

ایران اســـت، تاکید کرد: »در هـــر صورت تیم ملی باید 

هر 4 ســـال در جام جهانی شرکت کند. بنابراین نباید 

ســـایر رده های سنی که هر ســـاله در سایر رقابت های 

بین المللی شـــرکت می کنند را نادیـــده گرفت. قطعا 

تیم ملی جوانان پشـــتوانه ملی ماست و اگر این بچه ها 

را رها کنیم مطمئن باشـــید آینده فوتبال ما خوب رقم 

نمی خـــورد و فوتبال ما افت می کند هرچند همین طور 

هم افت کرده اســـت. واقعا از شرایط گلایه مند هستم 

و امیـــدوارم در ادامه حمایت های لازم از تیم های ملی 

رده های سنی بشود.« 

پیشکســـوت استقلال درباره آخرین شـــرایط این تیم و 

نتیجه به دست آمده در دیدار با ملوان در بازی جام حذفی 

اظهار داشت: »استقلال بازی خوبی را به نمایش گذاشته 

اما هنوز از آن تیمی که مدعی ســـفت و سخت قهرمانی 

اســـت دور بوده و تا حدودی همچنان کار دارد. به نظرم 

این تیـــم باید بهتر از این ها عمل کند تا بتواند در قامت 

یک قهرمان ظاهر شـــود. البته بازی با ملوان را به صورت 

کامل تماشـــا نکردم و فقط نیمـــه دوم این بازی را دیدم 

چـــون در روزهای منتهی به اعزام همه فکر و ذکر ما روی 

مســـائل تیم ملی جوانان است و اولویت و تمرکز ما روی 

موفقیت این تیم است.«

وی افزود: »استقلال در 4 بازی اخیر نتایج خوبی گرفته و 

مقابل ملوان پنجمین پیروزی پیاپی خود را به دست آورد 

و شـــرایط ایده آلی دارد. این در حالی است که استقلال 

اگر می خواهد خودی نشـــان بدهد باید جلوی تیم های 

مدعـــی نتیجه لازم را بگیرد نه اینکه فقط مقابل تیم های 

قعرنشـــین به پیروزی برسد. ملوان از لیگ دسته اول به 

لیگ برتر آمده و از ســـوی دیگر در لیگ هم تیم بیشـــتر 

مقابل تیم هایی که در انتهای جدول هستند به پیروزی 

رسید در حالی که استقلال مقابل مدعیان مثل سپاهان 

یا تراکتور نتیجه را واگذار کرده اما باز هم تاکید می کنم 

اســـتقلال اگر قهرمانی می خواهد باید مقابل مدعیان و 

صدرنشینان مثل پرسپولیس که بازی با این تیم در پیش 

است بتواند خودی نشـــان داده و آنها را شکست بدهد 

چـــون اگر از آنها امتیازی نگیـــرد مطمئنا در پایان لیگ 

حسرت این روزها را خورده و با مشکل مواجه خواهد شد. 

استقلال باید در واقع در بازی هایی که 6 امتیازی است 

نتیجه لازم را بگیـــرد و امیدوارم در آینده اتفاقات خوبی 

برای این تیم بیفتد.« 

مهاجم سال های دور استقلال درباره عذرخواهی ساپینتو 

قبـــل از دیدار بـــا ملوان اظهار داشـــت: »در هر صورت 

مربی ای مثل ساپینتو الگوی مربیان جوان است آن هم 

در تیمی مانند اســـتقلال که از تاریخ بزرگی بهره می برد 

اگر شما این کارهایی که در شان و منزلت یک مربی درجه 

یک است را انجام ندهید، این کارها قشنگ نیست، این 

در حالی اســـت که اگر بعد از این کارها عذرخواهی هم 

کنید که بدتر اســـت؛ اصولا نباید کاری کرد که منجر به 

عذرخواهی شود. من معتقدم زمانی که انسان عصبانی 

اســـت باید خودش را کنترل کند و برخی رفتارها را رقم 

نزنـــد و بتواند تیمش را جمع و جور کند در حالی که این 

رفتارهـــا می تواند به داخل زمین انتقال پیدا کرده و تیم 

را پرخاشگر و عصبی کند.« 

وی در پایان درباره اینکه به نظر می رسد این مربی از لحاظ 

فنی امیدوارکننده نشان داده است، گفت: »بحث فنی 

جای خودش را دارد و هر مربی نیز از سبک کاری خودش 

بهره می برد اما من درباره دیسیپلین و جنتلمن بودن یک 

مربی صحبت می کنم. مسائل اخلاقی خیلی مهم است. 

وقتـــی یک مربی خارجی می آوریم باید او الگوی مربیان 

جوان باشد این در حالی است که شاهد رفتار دیگری از 

ســـاپینتو هستیم. ساپینتو نباید این نگاه را داشته باشد 

که بقیه فوتبال بلد نیســـتند بلکه باید او شرایطی را دارا 

باشد که همه به او نگاه کنند و از او نکات فنی و اخلاقی 

را یاد بگیرند. در هر صورت خیلی بهتر اســـت که با این 

شـــرایطی که استقلال پیدا کرده این سرمربی خودش را 

جمع و جور کند.« 
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گفتوگو
 با معین نبی بخش، ستاره کبدی ایران از هند

تا هانگژو و لقب شاهزاده پارسی

ازشدتاستقبالهندیها
نمیتوانستمبهخیابانبروم

گلادیاتور و شاهزاده پارسی؛ این دو لقب برای یک بازیکن 

در دنیا کافی اســـت که همواره در مرکز توجه رســـانه ها 

باشـــد. شاید وقتی بگویند شـــاهزاده پارسی، ما بدون 

درنگ یاد مهدی طارمی بیفتیم. بازیکنی که رسانه های دنیا او را با این لقب 

صدا می زنند. اما یک ایرانی دیگر هم هســـت که اگرچه در ایران به سبب 

کم توجهی به رشته اش خیلی ها او را به اسم نشناسند، ولی شاهزاده پارسی 

کبدی دنیاست و به قول خودش در هند معروف تر از شهر خودش ساری 

است. معین نبی بخش، لژیونر کبدی ایران و بازیکن تیم پونری پالتان هند 

اســـت. آنقدر در هند محبوب است که به خاطر استقبال مردم، رفت و آمد 

در خیابان ها هم گاهی برایش ســـخت می شود و حالا که چند روزی است 

بحث کبدی و دســـتمزد لژیونرهای ما دوباره در رسانه های ایران داغ است 

و نبی بخـــش هم به اردوی چهارم تیم ملی کبدی برای حضور در بازی های 

آســـیایی هانگژو دعوت شده است، با او به گفت وگو نشستیم تا داستان 

از زبان خودش شـــنیدنی تر باشـــد. صحبت های او با »فرهیختگان« را در 

ادامه می خوانید. 

چه شد که به سمت کبدی رفتید و سر از مهد کبدی دنیا درآوردید؟

من دو سال کشتی گیر بودم و مربی من عضو تیم ملی کبدی بود. او به من پیشنهاد 

داد به کبدی بروم. این رشـــته برای من مهیج بود و حدود دو سال تفریحی بازی 

کردم ولی از ســـال 90 به طور جدی اســـتارت زدم و به صورت حرفه ای وارد رشته 

کبدی شدم. تلاش زیادی کردم و توانستم به بالاترین سطح کبدی در جهان برسم. 

حالا که در بالاترین سطح کبدی دنیا هستید، تفاوت های کبدی در هند و 

دیگر کشورها چیست؟ مثلا هند و ایران چون در هر دو لیگ بازی کردید. 

کبدی ورزش دوم هند است، اول کریکت است و بعد کبدی. به همین خاطر مردم 

این کشور خیلی این رشته را دوست دارند. تبلیغات بسیار خوبی برای مسابقات 

کبدی می شود و دو شبکه به صورت 24 ساعته مسابقات کبدی را پوشش می دهد. 

ســـطح این رشـــته هم در هند خیلی بالاست، بسیار به آن توجه می شود و قابل 

مقایسه با دیگر کشورها نیست. تفاوت از همه نظر خیلی زیاد است. ایران بهای 

چندانی به این رشته نمی دهد ولی در هند در هر کوچه ای که بروی، دارند کبدی 

بازی می کنند و عشق کبدی هستند. وقتی به هند بروی، تازه متوجه می شوی که 

کبدی چیست و چه ارزشی دارد. ولی در ایران اصلا به این رشته توجه نمی شود 

و حتی پاداشـــی که قرار بود بعد از مســـابقات آسیایی چهار سال قبل به ما داده 

شود، نصف کرده بودند. برای همین واقعا قابل مقایسه نیستند. 

شـــما حسابی در کشور هند محبوب هســـتید. حتی گفته بودید مدتی 

نمی شد به خاطر استقبال شدید مردم به خیابان بروید!

چون در هند تمامی بازی های کبدی پخش می شود و حدود 15 هزار تماشاگر این 

بازی ها را از نزدیک می بینند، برای همین هرجا که می رفتیم ما را می شناختند. 

وقتی برای مسابقات به شهرهای دیگر هند می رفتم، اصلا نمی توانستم در خیابان 

حضور داشته باشم. مردم آنجا ما را می شناسند، به گرمی از ما استقبال می کنند 

ولی در شهر و کشور خودم شاید کسی مرا نشناسد و حتی اسم مرا نشنیده باشند!

درباره لقبی که به شـــما دادند هم بگویید. چه شـــد که شـــاهزاده پارسی 

لقب گرفتید؟

فصل اولی که به هند رفته بودم خیلی خوب بازی کرده بودم و حدود 100 امتیاز 

در یک فصل گرفته بودم برای همین به من لقب شاهزاده پارسی را داده بودند. 

رســـانه های هند وقتی صدمین امتیاز را گرفتم، چنین تیتری را استفاده کردند 

چـــون خیلی کم پیش می آید که بازیکـــن خارجی که به هند می رود، در همان 

فصل اول به این امتیاز برسد. 

یک مساله خیلی مهم که رسانه های ایرانی به آن اشاره کرده بودند، دستمزد 

شماست. شما دستمزد خیلی خوبی در هند می گیرید در صورتی که وقتی 

در لیگ ایران بودید، این طور نبود. 

ببینید کل پولی که من در این چند سال از لیگ ایران گرفتم شاید حدود 2 میلیون 

تومان باشـــد! نه اسپانسری وجود داشـــت و نه پخش زنده. ما بدون هیچ پولی 

بازی می کردیم ولی قراردادهای ما که در هند لژیونر هســـتیم بالاست. دستمزد 

ما در هند میلیاردی اســـت چون به این رشته بها می دهند و به ورزشکاران خود 

رســـیدگی می کنند ولی در ایران اصلا خبری از این داستان ها نیست که هیچ، 

وقتی برمی گردیم ایران، فدراسیون از ما حق رشد و مالیات هم می گیرد که واقعا 

خنده دار است. 

الان از انتخاب کبدی راضی هســـتید؟ یعنی اگر به عقب برگردید باز هم 

کبدی را انتخاب می کنید؟

صد در صد. من خیلی زحمت کشیدم و بعد هم گفتم که از کشتی به کبدی رفتم 

و اصلا دوست ندارم به عقب برگردم. 

به اردوی تیم ملی هم دعوت شـــدید. بازی های آســـیایی هانگژو را چطور 

پیش بینی می کنید؟ 

بله اردوی چهارم تیم ملی از اول تا 11 اسفند 

برگزار می شـــود که از این اردو من هم به 

تیم ملحق می شـــوم. بازی های آسیایی 

میدان خیلی بزرگی برای کبدی اســـت 

چـــون این رشـــته در المپیک نیســـت و 

بازی های آســـیایی بالاترین سطح کبدی 

اســـت. به نظرم امســـال کار خیلی 

ســـختی داریم چون چهار ســـال 

پیش توانســـتیم هند را ببریم 

و آنها از همان چهار ســـال 

پیش برای بازی های آسیایی 

برنامه ریزی کردند و تیم خیلی 

خوبی به این بازی ها می آورند. 

بـــه نظرم ایـــران و هند به فینال 

می رسند و امیدوارم ایران بتواند هند 

را ببرد و دوباره قهرمان شود. 

عباس سرخاب در گفت وگو با »فرهیختگان«: ساپینتو الگوی مربیان جوان است؛ خودش را جمع و جور کند

استقلال برای قهرمانی باید در بازی های 6 امتیازی نتیجه بگیرد
  حمایتی که انتظار داشتیم از تیم جوانان نشد

گزارش

شرایط در باشـــگاه پیکان هرچند آرام به نظر می رسد 

اما برخی اختلافـــات داخلی درون کارخانه همچنان 

به این باشـــگاه ضربه می زند. نتایج در تیم فوتبال این 

باشـــگاه خوب نیست و آمار نشان می دهد که این تیم 

مشـــکلات اساسی دارد. شاید این مشکلات تا پیش از 

بازی با استقلال به دلیل بدون هوادار بودن تیم پیکان 

به چشم نیامد اما اظهارات حسینی در مورد کادر فنی 

حریف او را زیر ذره بین برد. 

از طرفی تا پیش از این تصور بر این بود که این باشگاه 

مشـــکل مالی دارد اما به نظر می رسد با توجه به جذب 

رشـــید مظاهری ظاهرا این مشـــکل نیز برطرف شده 

است. باشگاه پیکان با پیشنهاد خود به این دروازه بان، 

تیمی چون فولاد را پشت سرگذاشت و این گلر خبرساز 

در ســـال های اخیر را از آن خـــود کرد. از این رو از این 

پس پیکانی ها دیگر نمی توانند مشـــکل مالی را بهانه 

کرده و روی عملکرد خود سرپوشـــی بگذارند؛ چراکه 

به نظر می رســـد با ورود شرکت ایران خودرو به بورس و 

فروش اتومبیل هایش از این طریق درآمد خوبی کسب 

کرده و مشکلات شـــان به مراتب کمتر شـــده باشد که 

می توانند دروازه بان گرانقیمتی چون رشید مظاهری 

را به خدمت بگیرند. 

اختلافاتمدیرعاملراتغیییرمیدهد
یکی از باشـــگاه هایی که در چند ســـال اخیر با تغییر 

مدیرعامل روبه رو بوده اســـت باشـــگاه پیکان است. 

این باشگاه به دلیل اینکه هوادار چندانی ندارد کمتر 

مورد توجه قرار گرفته اما در ســـال های اخیر تغییرات 

زیادی داشـــته و تقریبا می توانیم بگوییم در این مدت 

از بی ثبات ها بوده است. بعد از اکبر محمدی که روند 

خوبـــی درپیش گرفته بود و تیمـــش نیز خوب نتیجه 

می گرفـــت در اقدامی عجیب عطابخش روی کار آمد 

امـــا تخصص کم و توانایی نه چندان زیاد باعث شـــد 

تیـــم در دوران این مدیرعامل نتواند نتایج قبل را تکرار 

کنـــد، درنتیجه بعد از اختلافات مالی که در شـــرکت 

ایران خودرو رخ داد این مدیرعامل را هم برکنار کردند 

و درنهایت حمید عباســـی روی کار آمد. تصور می شد 

با توجه به اینکه عباســـی تقریبا ثبات را به این باشگاه 

برگردانده در سمت خود ماندگار شود اما برخی خبرها 

از مدیریت کلان کارخانه جایگاه او را هم متزلزل کرده 

است. 

شنیدیم برخی مناسبات در کارخانه ایران خودرو باعث 

شده تا اختلافاتی به وجود بیاید و درنتیجه چنین عزل و 

نصب هایی که شاید در کارخانه  چندان عجیب نباشد، 

مدیریت باشگاه نیز دستخوش تغییر خواهد شد. این 

تغییرات وقتی اهمیت پیدا می کند که مدیریت باشگاه 

را با تغییر روبه رو کند، آن هم در میانه فصل و در کوران 

مسابقات. درنتیجه اگر شـــاهد تغییرات مدیریتی در 

باشـــگاه پیکان بودید تعجـــب نکنید؛ چراکه وضعیت 

اقتصادی در بنگاه ها اقتصادی به شکلی است که هر 

روز می توان شاهد تغییر بود. 

خوششانسمثلحسینی
یکی از خوش شـــانس ترین مربیانی لیگ برتر مجتبی 

حســـینی است. او که نفت مسجدسلیمان را در میانه 

فصل رها کرد در تیم ذوب آهن هم دوام نیاورد و راهی 

پیکان شد، اما این مربی در پیکان برای دومین فصل 

ماندگار شد. جالب اینکه تغییرات مدیریتی نیز او را تکان 

نمی دهد و هر مدیری بر سرکار می آید خواهان همکاری 

با اوست. البته فصل قبل درحالی که او با باشگاه قرارداد 

داشت افزایش ناگهانی قراردادش این مربی را به سمت 

درهای خروج هدایت کرد و هیات مدیره مدعی شدند 

اگر خواهان این حجم از افزایش اســـت پیکان را ترک 

کند. این طور که شنیدیم حسینی با کمی تخفیف کوتاه 

آمد و دو طرف به کارشان ادامه دادند. 

البته تمایل مدیران این باشـــگاه برای ادامه همکاری 

با حســـینی قطعا عملکرد فنی نبوده؛ چراکه او در این 

مدت نه حتی در آستانه کسب سهمیه بوده و نه موفقیت 

چشمگیری را کسب کرده است. او حتی در جام حذفی 

هم موفق نبوده است. طی فصل جاری نیز عملکرد این 

مربی انتقادبرانگیز اســـت. آنها از 20 هفته اخیر فقط 

21 امتیاز کسب کردند و در جایگاه دوازدهم جا دارند. 

یعنی تقریبا در هر بازی یک امتیاز گرفتند. آنها از 20 

بـــازی فقط 4 برد دارند و با وجود 16 گلی که دریافت 

کرده اند در خط دفاع نیز عملکردشان قابل انتقاد است. 

تفاضل منفی 7 کاملا وضعیت این تیم را در خط حمله 

نیز عیان می کند و می توان گفت آمار به نفع این مربی 

جوان نیســـت. در چنین شرایطی نمی توانیم بگوییم 

حسینی وضعیت خوبی دارد و این تیم همچون بسیاری 

فصول گذشته حتی خطر سقوط را هم حس می کند. 

از طرفی بعد از انتقادهایی که از عملکرد داوری و سود 

و زیان تیم ها از این اشتباهات منتشر شد باشگاه پیکان 

با اختلاف ســـود زیـــادی از داوری برده و با 6 تصمیم 

اشتباه از سوی داوران به سود این تیم در رده دوم جای 

دارد. یعنی تیم پیکان بعد از تیم نســـاجی بیشـــترین 

ســـود را از داوری ها برده است. از این رو مدیران پیکان 

کـــه حالا خرج های بزرگ می کنند و بازیکنان توانایی 

با قیمت های نسبتا بالا به خدمت می گیرند باید برای 

تقویت تیم خود تلاش بیشـــتری کنند تا تیم پیکان از 

این شرایط خارج شود. 

امیدهای�ییکانکجاهستند؟
طی سال های اخیر آکادمی باشگاه پیکان در فوتبال 

پایه یکـــی از تاثیرگذارتریـــن آکادمی های فوتبال به 

حســـاب می آید و بازیکنان این تیم در لیگ برتر نقش 

بســـزایی دارند. پیام نیازمند در تیم سپاهان و محمد 

خدابنده لو در تیم گل گهر از جمله این بازیکنان هستند 

که هرکدام گزینه بهترین تیم های ایران، آسیا و حتی 

اروپا هســـتند. در چنین شـــرایطی نکته مهم در مورد 

باشگاه پیکان اعتماد نکردن به محصولات خود است. 

پیکانی هـــا تیم جوانی دارند البته نـــه به اندازه دیگر 

تیم های لیگ برتر اما آنها هم ســـعی کردند از جوان ها 

استفاده کنند اما از جوانان دیگر تیم ها. درحالی که تیم 

پیکان می توانست از محصولات آکادمی خود با کمترین 

هزینه استفاده کند، آنها را از دست داد و درعوض برای 

جذب بازیکنان جوان دیگر تیم ها هزینه و آنها را جذب 

می کند. مشخص نیست چه سیاستی پشت پرده این 

باشگاه است اما این نوعی خودزنی به حساب می آید؛ 

چراکه تیم های دیگر لیگ برتر به بهترین شکل از این 

محصولات استفاده کردند. 

با این حال باشگاه پیکان یکی از باشگاه هایی است که 

بازیکنان جوان را به خدمت می گیرد و از این جهت هم 

حسینی مورد توجه تیم ملی امید قرار گرفت و به عنوان 

یکی از گزینه ها مطرح شـــد. درحالی که این جوان ها 

حاصـــل دیگر آکادمی ها هســـتند و چندان ربطی به 

آکادمی پیکان ندارد. از این رو شاید توقع می رود باشگاه 

پیکان به عنوان یک باشگاه بازیکن ساز توجه بیشتری 

به بازیکنان خود کند تا شاید این باشگاه رشد بیشتری 

کـــرده و بدون نیاز به بازیکنان گرانقیمت از بازیکنانی 

که حاصل کار آکادمی خودش اســـت استفاده کرده و 

از آنها بازیکنان گران قیمت بسازد. 

چرا ستاره های آکادمی پیکان در دیگر تیم ها بازی می کنند 

پیکان تیمی فقط برای بقا
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